

Rivastigmine

【OEXEL】 1.5mg Exelon® 1.5mg/Cap

ATC Code : N06DA03

【OEXE3】 3mg Exelon® 3mg/Cap

ATC Code : N06DA03

【OEXE4】 4.5mg Exelon® 4.5mg/Cap

ATC Code : N06DA03

中文名： 憶思能膠囊 «Novartis»

適應症： 輕度至中度阿滋海默氏病之癡呆（失智）症。與帕金森氏症相關的輕度至中度癡呆（失智）症。

藥理分類： **Acetylcholinesterase Inhibitor (Central).**

用法用量： **Administration:** orally, taken with meals or after meals.

Indications and dosage regimen:

Alzheimer dementia, mild to moderate:

Initial: 1.5 mg BID; may increase by 3 mg daily (1.5 mg/dose) every 2 weeks based on tolerability (Max dose: 6 mg BID)

Low body weight: Careful titration and monitoring should be performed.

In patients < 50 kg, monitor closely for toxicities (eg, excessive nausea, vomiting), and consider reducing the dose if such toxicities develop.

Note:

1. If GI adverse events occur, discontinue treatment for several doses then restart at the same or next lower dosage level; antiemetics have been used to control GI symptoms.
2. If dosing is interrupted for ≤ 3 days, restart the treatment at the same or lower dose and titrate as previously described.

Parkinson-related dementia, mild to moderate:

Initial: 1.5 mg twice daily; may increase by 3 mg daily (1.5 mg per dose) every 4 weeks based on tolerability (Max dose: 6 mg BID)

Low body weight: Careful titration and monitoring should be performed.

In patients < 50 kg, monitor closely for toxicities (eg, excessive nausea, vomiting) and consider reducing the dose if such toxicities develop.

不良反應： 腸胃不適、頭暈、嗜睡、疲倦、多汗。

交互作用：

- **Beta-Blockers:** ↑ the bradycardic effect of Beta-Blockers.
- **Metoclopramide:** ↑ the adverse/toxic effect of Metoclopramide. Specifically, the risk of extrapyramidal adverse reactions may be increased with this combination.

注意事項： 1. 一日服用兩次，可在早餐及晚餐後或一起服用。

2. 可能發生眩暈，在您清楚藥物可能對您的影響前不要開車或使用危險機械。

3. Exelon 的治療一定要從最低劑量 1.5mg 一日服用兩次開始，每隔兩週逐漸增加到維持劑量。

懷 孕 期： Exelon 在懷孕婦女身上之安全性尚未建立，因此對於懷孕婦女只有在治療利益大於對胎兒的危險性時才能給藥。

授 乳 期： 尚不知 Exelon 是否會被分泌至人類的乳汁，病患服用 Exelon 時不可以哺乳。